
VEHMERSALMEN PITÄJÄRAATI 

PÖYTÄKIRJA

Aika: 19.9.2024 klo 17.30 

Paikka: Raatihuone, Vehmersalmi 

Läsnä:

varsinaiset jäsenet
Veera Ylöstalo (vpj, toimi puheenjohtajana kokouksessa), Juha-Pekka 
Miettinen (toimi sihteerinä kokouksessa), Juha Torvinen

poissa, varsinaiset jäsenet
Henna Härkin-Korhonen, Jarmo Mustonen, Mauno Kumpulainen

varajajäsenet, kutsuttu varsinaisen jäsenen poissaollessa
Mika Hämäläinen, Minna Rissanen

muut läsnäolleet
Katja Miettinen, Mauno Kumpulainen (puhelimitse, kokouksen alussa)

ASIALISTA 

1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.33

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Muistion tarkastajat

Muistion tarkastajiksi valittiin Katja Miettinen ja Mika Hämäläinen

4. Talousluvut

Vuoden 2024 budjetista on myönnetty maksettavaksi 
 asiointikyydit 8 370 € (kokous 12/2023)



  kalakerho 700 € (kokous 12/2023) 

 raatihuoneen vuokraosuus 200 €/kk = 2 400 € (kokous 12/2023) 

 koulukuulemisen streamauskustannukset 287,46 € (kokous 1/2024)

 järjestyksenvalvojakurssin kahvitus 500 € (kokous 1/2024) 

 kyytikustannukset teatteriretkelle 360 € (1/2024) 

 Vehmeriläinen -lehden painatus- ja tuotantokustannukset 3 000 € (1/2024)

  ilmalämpöpumppu kylätalolle 1 500 € (1/2024) 

 Wauhtiajot Vehmersalmi 2024 1 860 € (2/2024)

 Rytökylä-Salmenrannan talvitapahtuma 200 € (2/2024) 

 Vehmersalmen asukkaat, retki messuille 500 € (2/2024) 

 Match show-koiratapahtuma 100 € (2/2024) 

 Vehmersalmen Sydänkerho, Reuma- ja Diabeteskerho teatterikyydit 390 € (4/2024) 

 Rytökylä-Salmenrannan kyläyhdistys kesätapahtuma 200 € (4/2024) 

 Vehmersalmen vanhempainyhdistys, Avaimet käteen-hanke 882 € (4/2024)

 Rytökylä-Salmenrannan kyläyhdistys, koirankakkatarrat 155 € (4/2024) 
Yhteensä: 21 404,46 € 
Lisätty kokouksen aikana:

 Pitäjäraati, toripöydän katos Vehmersalmen torille 450 €

 Pitäjien kehittämisristeily 150 €

 Vehmersalmen syöpäyhdistys 650 €

 Kalakerho 500 €

 Vehmersalmen sydänkerho 320 €
Yhteensä: 23 474,46 €

Kokonaisbudjetista on mennyt lisäksi messutoimintaan ym. muita kuluja, yhteensä noin 24 
000 €. Korjattu: 26 000 € (lisätty mm. kouluseminaarin kuluja)

Vuoden 2024 kaupungilta tulleessa tilivienneistä tammikuu-heinäkuu 2024 käy ilmi, että 
rahaa on käytetty bruttona 21 564,20 €, nettona 19 743,40 €.

Päivitetään viimeisin tieto kokouksen aikana. 

Keskustelu
- Palveluliikenteen tiliöinnit on korjattu kehittämismäärärahaan, 3285 €.

5. Yhteistyöpyynnöt

Yhteistyöpyyntöjä on tullut edellisen kokouksen jälkeen yhteensä 4 kpl, yhteensä 
 3 400 € edestä.

Hakemus tullut 26.8.2024
Haettava summa 400 €
Hakija Roinilan Hoitokoti Repo Oy, Oona Repo



Ajankohta 4.10.2024

Vanhusten päiväkonsertti Musiikki keskuksella 4.10. Avustusta haetaan taksimatkaan. 
Asukkaita lähdössä noin 10 eli kaksi invataksia. 

Päätös
Emme myönnä avustusta hakemuksen pohjalta. Pitäjäraati on myöntänyt vastaavan 
avustuksen keväällä. Vaikka asia onkin itsessään hyvä, niin yhteenlaskettu 
avustusten kokonaissumma suhteutettuna osallistujamäärään on hieman poikittain 
ajatukseen siitä, että pyrimme huomioimaan monipuolisesti eri tahoja 
Vehmersalmen alueella. Keskustelussa nousi esiin myös ajatus, ehdotus, että 
Roinilan Hoitokoti Repo Oy voisi hakea avustuksia myös Riistaveden pitäjäraadilta. 
Tämä olisi maantieteellisesti katsoen sopiva kohde raatimme keskittyessä 
pääasiallisesti Vehmersalmeen.

Hakemus tullut 18.9.2024
Haettava summa 1500 €
Hakija Kaupunginosayhdistys Vehmersalmi ry
Ajankohta 8.11.2024

Vehmeriläinen 2/2024 -lehti. Lehden taitto, painatus ja mahdollisesti täyttöristikon hankinta 
sekä mahdollisesti jakelukustannuksiin. 

Päätös
Myönnetään. Ensi vuoden tilannetta katsotaan määrärahojen ja (tiukentuneen) 
taloustilanteen valossa.

Hakemus tullut 18.9.2024
Haettava summa 700 €
Hakija Kaupunginosayhdistys Vehmersalmi ry
Ajankohta 19.10.2024

Tapahtuma on nimetty Syysryssäykseksi.
Vietetään leppoisaa syyspäivää laivarannassa ilmaisen pikkupurtavan kera,erilaista pikku 
tekemistä keksitään ajan kuluksi, pääasia on kuitenkin rento yhdessäolo, ehkä saadaan 
musiikkia myös paikalle.Mukaan tulee eri yhdistyksiä eri tekemisillään.Mukaan on jo 
lupautunut Kalakerho, Koy , Wauhtiajot, Mll kysytty, kysytään lisää. Idea on hyvin tuore 
mutta kiinnostusta tuntui olevan.

Tarjoilujen hankinta ja muu mahdollinen siihen liittyvä kulu.  

Päätös



Pyydetään tarkempi selvitys ja erittely, mihin avustusta haetaan. Idea sinällään on 
hyvä. Tässä voitaisiin innostaa myös uusia raatilaisia toimintaan, sekä ihmisiä 
aktivoitumaan eri yhdistysten toimintaan.

Hakemus tullut 18.9.2024
Haettava summa 800 €
Hakija Kaupunginosayhdistys Vehmersalmi ry
Ajankohta syys-lokakuu 2024

Koy:n ja Pitäjäraadin yleisessä vuokrauksessa olevien tavaroiden varaosien hankinta ja 
toimistolle esim. pölynimurin hankinta, esim. kaikkiin perkolaattoreihin pitää varaosia 
hankkia +isoon telttaan uusi säilytys/kuljetuskotelo taitaa maksaa se yksin n. 290 €. 
Lisäksi pitää tarkastaa
muut puutteet toimistolta. 

Päätös
Myönnetään 500 € teltan kuljetuspussiin, pölynimuriin ja perkolaattorin varaosiin.

6. Pitäjäkokouksen ajankohta su 27.4.2025

Toimikauden 1.6.2025 aloittavat uudet Pitäjäraadit valitaan Pitäjäkokouksessa su 
27.4.2025. Päivämäärä on tullut raadin puheenjohtajien kokouksessa tietoon.

Markkinoidaan pitäjäraatia syys Vehmeriläisessä, houkutellaan uusia jäseniä, myös 
syysryssäyksessä.

7. Toimintakertomus vuodesta 2024

Toimintakertomus vuodesta 2024 pitää toimittaa Sirkka-Liisa Piipposelle 15.1.2025 
mennessä. Toimintakertomukseen tulee nostaa edellisessä kokouksessa 
valmistellussa arvioinnissa esille tuotuja kehittämiskohteita nähtäviin. Lisäksi näitä 
tulee sisällyttää myös vuoden 2025 toimintakertomukseen. Lisäksi 
toimintakertomuksessa tulee olla seuraavat mittarit Pitäjäraadin toiminnasta

Pitäjäraadin toimintaa kuvaavia mittareita voivat olla esimerkiksi:
• Pitäjäraatien kokousten lukumäärä, kpl
• Pitäjäraatien kokousten kesto, tuntia
• Pitäjäraatien kokouksissa asiakohtia, kpl

• Pitäjäraatitoimintaa käytetty aika tunteita (puheenjohtaja/jäsen) keskimää-
rin viikossa

• Kuinka monen eri toimijan kanssa pitäjäraati on tehnyt yhteistyötä vuoden
aikana?



• Pitäjäraadin tekemät aloitteet (aihe, taho) ja lausunnot
• Pitäjäraadin järjestämät asukastilaisuudet (aihe, osallistujamäärä)
• Asukasryhmät, joita pitäjäraadit ovat kuulleet vuoden aikana

Kokouspöytäkirjoista löytyy kaikki oleellinen, näitä tullaan kuitenkin vaatimaan 
toimintakertomukseen, jolloin toiminta ja pöytäkirjat tulee käydä lävitse. Jaetaan 
raatilaisten kanssa osiot, kuka käy minkäkin lävitse ja kirjoittaa valmiiksi. Veera 
tekee yhteisen jaetun dokumentin.

8.Kaavaillat pitäjissä

Syksystä 2024 alkaen jokaisen pitäjäraadin alueella järjestetään kaikille asuk-
kaille avoin iltatilaisuus, jossa käydään läpi

• nykytilanteen analyysi (rakentaminen, asukasluvun kehitys, muut mitta-
rit)

• rakentamisen mahdollisuudet (lupakäytännöt, vapaat tontit, keneltä voi
kysyä asiaa X)
• voimassa olevat kaavat
• mitä kaavoja on vireillä
• mitä on mahdollisesti tulossa?
• Mitä toiveita alueen asukkailla on näiden asioiden suhteen?
Tavoitteena on tunnistaa nykytilanne, mihin ollaan menossa ja onko jotakin,
mitä kaavasuunnittelussa voidaan tehdä. Kaavoittajat haluavat kuulla alueen
asukkaiden toiveita ja miettiä esimerkiksi kaavamuutostarpeiden aikataulutusta
ja priorisointia työresursseja ajatellen.
Kaavailtoihin osallistuvat Kuopion kaupungin Lassi Suihkonen, maaseutualuiden
kaavoitusarkkitehti ja Ilkka Laine, kaupunkisuunnittelujohtaja, tarvittaessa Juho
Palviainen, kaavoitusinsinööri. Tarkoituksena on myös tutustua paikallisiin toi-
mijoihin. Lassi Suihkonen ottaa yhteyttä pitäjäraateihin ja sopii ajan kaavail-
taan.

Keskustelua:
Mietittiin seurakuntakeskusta mahdolliseksi paikaksi kaavoitusillalle, tila olisi 
riittävän iso yleisölle, odotetaan yhteydenottoa.

9. Kouluseminaarin terveiset
Kuluja hieman tulossa tilavuokrasta ja striimauksesta Vehmersalmen pitäjäraadille. 
Kaupunginedustajia ei ollut, muutama valtuutettu oli paikalla.

Muilla raadeilla on lähdössä vetoomuksia eteenpäin. Nämä kaksi lakkautusuhan 
alla olevaa koulua palaavat takaisin valmisteluun muotovirheen vuoksi.

Kansalaisaloite on vireillä. Kouluseminaarin materiaalit löytyvät Vehmersalmen 
pitäjäraadin nettisivulta.



Vaikka vastakkainasettelua vältetään lähinnä kaupungin sanoissa, tilanne tuntuu 
käytännössä toiselta, johtuen jo mielipide- ja näkemyseroista.

Kyläkouluista on jo vuosien saatossa lakkautettu yli 90 % (n. 96%), nyt on korkea 
aika nousta tätä suuntausta vastaan. Paikoin etäisyydet ovat venyneet jo 
kohtuuttomiksi.

10. Katson maalaismaisemaa -näytelmällinen kuoroesitys

Hei,

(jakelu: pitäjäraatilaiset ja yleissähköpostiosoitteet)

pitäjäraadeilla on mahdollisuus tilata maksuton Katson maalaismaisemaa -
näytelmällinen kuoroesitys. Esite ohjelmasta on liitteenä.

Kuorolle sopivat viikot 46, 47, 48 ja 49.

Kuoron ohjelma liittyy Suomen itsenäisyys teemaan ja sen vuoksi marras-joulukuun 
alku olisi hyvä aika esitykselle. Esiintyminen on sisätiloissa.

Heillä on noin kolmenkymmenen hengen esiintyjäryhmä.

Voitte sopia esiintymisajan yhteyshenkilön kanssa suoraan: Leena 
Jauhiainen, leena.jauhiainen@gmail.com, p. 044 987 6638.

Keskustelua:

Riittävän isoja tiloja olisi seurakuntakeskus tai kirkko. Mahdollisia päiviä lauantait 
16., 23. tai 30.11. Voisiko olla arkipäivä ilta-aikaan. Veera tiedustelee kuorolta, sekä 
tilaa seurakunnalta. Tehtäisiinkö yhteistyötä Riistaveden kanssa, Roinila?

10. 4H-nuorisohanke yhteydenotto

Sähköpostitse tullut yhteydenotto uudesta nuorisoa aktivoivasta hankkeesta.
Katarina Suviniitty otti yhteyttä Kuopion 4H yhdistyksestä. Heillä on kehitteillä 
hanke, jonka avulla hyö haluavat aktivoida maaseutualueiden nuoria ja vastata 
kylien tarpeeseen saada nuoria osallistetuiksi.

Käytännössä nuorille on ajatuksena tarjota erilaisia harrasteryhmiä ja kouluttaa 
nuoria ryhmänohjauksen taitoihin, jotta harrastetoiminta voi jatkua.

Kalakukko ry on mukana ja sieltä ideana lisätä mukaan yhdistysten kouluttaminen 
siihen miten nuoria saisi mukaan yhdistystoimintaan.

Keskustelua:

mailto:leena.jauhiainen@gmail.com


Pitäisi aluksi selvittää, mikä nuoria kiinnostaa. Kannattaa huomioida, että nuoret 
lähtevät n. 15 vuotiaina opiskeluiden alkaessa Kuopion keskustan alueelle, jolloin 
jatkuvuutta ei välttämättä saavuteta. Haasteena on myös etäisyydet, vaikka 
järjestetään jotain, miten päästään kulkemaan. Muita yhteistyötahoja voisivat olla 
nuorisotoimi, MLL ja seurakunta.
Myös paikalliset metsästysseurat, kalakerho ja partio.

11. Muut kokouksessa esille tulleet asiat
Juha kerroi Kalakukko ry:stä. Kalakukolla olisi rahaa hankkeisiin, tarvitaan hyviä 
ideoita, sekä valmiutta omarahoitusosuuteen.

12. Kokouksen päättäminen
 

Päätettiin kokous klo 19:07.


